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     That day so long ago, Jesus found out first hand how dangerous prophetic preaching 
truly is. We will talk more about that next week when the Gospel story continues and we 
are told how his words sparked so much anger in the community that Jesus was forced 
to leave his hometown. Today’s scripture reminds us of what we heard a few weeks 
ago. When he was about thirty years old, Jesus was baptized by his cousin John in the 
Jordan River where “everyone was being baptized.” Heaven opened, a dove came 
down, and he heard a voice of love encouraging him to do the work of ministering to the 
people. Immediately he was led into the barren desert wilderness of the Judean 
countryside by that same Spirit to fast and wander for 40 days. When Jesus completed 
his wandering, he met the devil who tested him. This testing gave him the strength he 
needed for his public ministry and keep focussed on his mission. We talked about that 
in Bible study this past week. Edee read a portion from Adam Hamilton’s book The Way: 
Walking in the Footsteps of Jesus. The quote brought a smile to my face and I believe 
to everyone else’s in the group as well. Hamilton said, “It seems… likely that Jesus had 
a conversation with the devil in the same way we have conversations with the devil. I 
don’t see a man in red tights carrying a pitchfork. I hear a whisper to do something I 
have no business doing or urging me to refrain from doing what I should do. He 
personifies all the inner spiritual struggles that all of us face. We have all wrestled with 
the devil.”  Baptism prepared Jesus to walk with us sinners. Forty days and nights of 1

desert wandering and fasting cleared him of distractions and prepared him to listen 
deeply to God. Then temptations tested him to strengthened him and give him the 
courage to do what God called him to do. Then, Luke tells us, Jesus went straight to his 
hometown synagogue to preach. 
     All of us who have ever done any prophetic preaching know that it is a dangerous 
act. What if someone in the congregation doesn’t like what I say? What if no one likes 
what I say? Will I lose friendships? Will people want to leave this church and go to 
another church down the street? Will someone write to the District Superintendent and 
the Bishop to tell them I am a heretic? Or, worst of all, what if I misunderstood and got 
the message wrong and caused someone to stumble in their faith? Preaching is indeed 
a dangerous act. 
     In my opinion, Bishop Mariann Budde was courageous last Tuesday when she spoke 
truth to power. Some say the National Cathedral was not the right place to do that. 
Some say a national prayer service was an inappropriate time to address the issues of 
immigration and LGBTQ rights. But Bishop Budde spoke of Christian ideals of 
compassion and mercy to be given to people who are underserved. Compassion, mercy 
and love are the foundation of Christ’s teaching, and each one of us must have the 
courage to preach the words of Jesus whenever and wherever we can. If we call 
ourselves Christian, we must love one another and treat each other as fellow children of 

 Adam Hamilton. The Way: Walking in the Footsteps of Jesus. (Nashville, Abingdon Press, 1

2012) p. 38.



God whether we agree with their political views or not. We have mandate to walk with 
people who are suffering or frightened or who are discriminated against.  
     Jesus’ purpose in life was and is to “preach good news to the poor, proclaim release 
to the prisoners, recovery of sight to the blind, to liberate the oppressed, and to proclaim 
the year of the Lord’s favor.” Jesus left out the words from Isaiah about “the day of 
vengeance of our God.” Jesus came to bring comfort and compassion and mercy. 
    Jesus lifts up those who live in fear. Jesus gives hope to the oppressed. Jesus lived a 
life of compassion for all—for sinners and tax collectors, for the poor and marginalized, 
and for you and me. We are called to do the same. I, too, call for mercy and 
compassion and an end of oppression for those who are marginalized.  
     That said, I have no political power other than the one vote other adult citizens enjoy. 
I am unable to fix the broken, complicated immigration system. I do not have a cabinet 
of advisors who can help me wade through complicated foreign or domestic policy and 
give me guidance to bring about a more perfect union. I do not aspire to be a political 
leader, nor would I be good at that job. But I do have the power to read God’s word and 
know that what God requires of us is to seek justice, to love kindness, and to walk 
humbly in God’s way. This is God's call to both compassion and mercy.  
     Jesus’ purpose was to remind us of that. The work he accomplished throughout his 
ministry was to bring good news, not fear to the poor and the struggling. Together, I 
hope we all follow in Jesus’ footsteps. I hope we call claim that our purpose in this 
community is to bring hope and encouragement to our neighbors. On our own, we 
cannot fix systemic brokenness, but we can speak truth to power and stand in solidarity 
with the poor, the oppressed and the voiceless. Unlike Jesus, we do not have to fight 
the powers of oppressive Roman rule, but we are called to treat all humanity, not just 
those who look like us or think like us with compassion and mercy. We need not agree 
on all issues, but we must agree that all who are created in God’s image are to be 
treated with humanity, respect, and dignity. Let us listen for God’s Spirit of love and 
follow in Jesus’ footsteps. Let us work together to liberate the poor and oppressed, 
regardless of their nationality, gender or race. Let us together proclaim the year of the 
Lord’s favor. 

Amen 



“Llena mis planes de propósito”     Nehemías 8: 1-3, 5-10 
26 de enero de 2025      Lucas 4: 14-21 
3er domingo después de Epifanía    Rev. Anne Schlesinger 

     Ese día, hace tanto tiempo, Jesús descubrió de primera mano lo peligrosa que es 
realmente la predicación profética. Hablaremos más sobre eso la próxima semana 
cuando continúe la historia del Evangelio y se nos cuente cómo sus palabras 
provocaron tanta ira en la comunidad que Jesús se vio obligado a abandonar su ciudad 
natal. La escritura de hoy nos recuerda lo que escuchamos hace unas semanas. 
Cuando tenía unos treinta años, Jesús fue bautizado por su primo Juan en el río 
Jordán, donde “todos estaban siendo bautizados”. El cielo se abrió, bajó una paloma y 
escuchó una voz de amor que lo animaba a hacer el trabajo de ministrar al pueblo. 
Inmediatamente, ese mismo Espíritu lo condujo al desierto árido de la campiña de 
Judea para ayunar y vagar durante 40 días. Cuando Jesús terminó su peregrinación, se 
encontró con el diablo que lo puso a prueba. Esta prueba le dio la fuerza que 
necesitaba para su ministerio público y para mantenerse centrado en su misión. 
Hablamos de eso en el estudio bíblico de la semana pasada. Edee leyó un fragmento 
del libro de Adam Hamilton, The Way: Walking in the Footsteps of Jesus (El camino: 
caminar en los pasos de Jesús). La cita me hizo sonreír y creo que también a todos los 
demás en el grupo. Hamilton dijo: “Parece… probable que Jesús haya tenido una 
conversación con el diablo de la misma manera que nosotros tenemos conversaciones 
con el diablo. No veo a un hombre con mallas rojas que lleva una horca. Oigo un 
susurro que me dice que haga algo que no tengo por qué hacer o que me insta a 
abstenerme de hacer lo que debo hacer. Él personifica todas las luchas espirituales 
internas que todos enfrentamos. Todos hemos luchado con el diablo”. El bautismo 
preparó a Jesús para caminar con nosotros, los pecadores. Cuarenta días y noches de 
vagar por el desierto y ayuno lo limpiaron de distracciones y lo prepararon para 
escuchar profundamente a Dios. Luego, las tentaciones lo pusieron a prueba para 
fortalecerlo y darle el coraje de hacer lo que Dios lo llamó a hacer. Luego, nos dice 
Lucas, Jesús fue directamente a la sinagoga de su ciudad natal a predicar. 
     Todos los que alguna vez hemos hecho una predicación profética sabemos que es 
un acto peligroso. ¿Qué pasa si a alguien de la congregación no le gusta lo que digo? 
¿Qué pasa si a nadie le gusta lo que digo? ¿Perderé amistades? ¿La gente querrá 
dejar esta iglesia e ir a otra iglesia en la calle? ¿Alguien escribirá al superintendente del 
distrito y al obispo para decirles que soy un hereje? O, lo peor de todo, ¿qué pasa si 
entendí mal y entendí mal el mensaje y provoqué que alguien tropiece en su fe? 
Predicar es, de hecho, un acto peligroso. 
     En mi opinión, la obispa Mariann Budde fue valiente el martes pasado cuando dijo la 
verdad al poder. Algunos dicen que la Catedral Nacional no era el lugar adecuado para 
hacerlo. Algunos dicen que un servicio nacional de oración fue un momento 
inapropiado para abordar los temas de inmigración y los derechos LGBTQ. Pero el 
obispo Budde habló de los ideales cristianos de compasión y misericordia que deben 
darse a las personas que están desatendidas. La compasión, la misericordia y el amor 
son el fundamento de la enseñanza de Cristo, y cada uno de nosotros debe tener el 
coraje de predicar las palabras de Jesús cuando y donde sea que podamos. Si nos 
llamamos cristianos, debemos amarnos unos a otros y tratarnos como hijos de Dios, ya 



sea que estemos de acuerdo con sus opiniones políticas o no. Tenemos el mandato de 
caminar con las personas que sufren, que están asustadas o que son discriminadas. 
     El propósito de la vida de Jesús fue y es “predicar la buena nueva a los pobres, 
proclamar libertad a los cautivos, dar vista a los ciegos, poner en libertad a los 
oprimidos y proclamar el año agradable del Señor”. Jesús omitió las palabras de Isaías 
sobre “el día de la venganza de nuestro Dios”. Jesús vino a traer consuelo, compasión 
y misericordia. 
     Jesús levanta a quienes viven con miedo. Jesús da esperanza a los oprimidos. 
Jesús vivió una vida de compasión por todos: por los pecadores y los recaudadores de 
impuestos, por los pobres y marginados, y por ti y por mí. Estamos llamados a hacer lo 
mismo. Yo también pido misericordia y compasión y el fin de la opresión para los 
marginados. 
     Dicho esto, no tengo más poder político que el voto del que disfrutan otros 
ciudadanos adultos. No puedo arreglar el sistema de inmigración roto y complicado. No 
tengo un gabinete de asesores que pueda ayudarme a sortear la complicada política 
exterior o interior y orientarme para lograr una unión más perfecta. No aspiro a ser un 
líder político, ni sería bueno en ese trabajo. Pero sí tengo el poder de leer la palabra de 
Dios y saber que lo que Dios requiere de nosotros es buscar la justicia, amar la bondad 
y caminar humildemente en el camino de Dios. Este es el llamado de Dios tanto a la 
compasión como a la misericordia. 
     El propósito de Jesús fue recordarnos eso. El trabajo que realizó a lo largo de su 
ministerio fue llevar buenas noticias, no miedo a los pobres y a los que luchan. Juntos, 
espero que todos sigamos los pasos de Jesús. Espero que podamos afirmar que 
nuestro propósito en esta comunidad es llevar esperanza y aliento a nuestros vecinos. 
Por nuestra cuenta, no podemos arreglar el desperfecto sistémico, pero podemos decir 
la verdad al poder y solidarizarnos con los pobres, los oprimidos y los que no tienen 
voz. A diferencia de Jesús, no tenemos que luchar contra los poderes del opresivo 
régimen romano, pero estamos llamados a tratar a toda la humanidad, no solo a 
quienes se parecen a nosotros o piensan como nosotros, con compasión y 
misericordia. No es necesario que estemos de acuerdo en todos los temas, pero 
debemos estar de acuerdo en que todos los que han sido creados a imagen de Dios 
deben ser tratados con humanidad, respeto y dignidad. Escuchemos al Espíritu de 
amor de Dios y sigamos los pasos de Jesús. Trabajemos juntos para liberar a los 
pobres y oprimidos, independientemente de su nacionalidad, género o raza. 
Proclamemos juntos el año de gracia del Señor. 

Amén


